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Geachte heer Visser, 

Op 29 april 2014 heb ik uw vragen ontvangen ex art. 38 RvO inzake de Handhaving 
Drank- en Horecawet bij evenementen. Met deze brief geef ik antwoord op uw 
vragen. Hieronder is uw vraag steeds cursief weergegeven waama het antwoord 
volgt. 

Ja 

/. Kent u het bericht "Jeugd drinkt risicoloos " en "Nogal wat onduidelijkheid 
over alcoholcontroles op festivals "? 

2. Klopt het dat de gemeente heeft gesteld dat er meer politie zou worden 
ingezet om alcoholgebruik onder minderjarigen tijdens Koningsdag en 
Bevrijdingspop te controleren terwijl de politie stelt van niets te weten? 

3. Klopt het dat de politie tijdens Koningsdag en Bevrijdingspop niet extra 
controleert op alcoholgebruik onder minderjarigen terwijl de 
alcoholwetgeving recent is aangescherpt waarbij de leeftijd voor 
alcoholverkoop is verhoogd naar 18 Jaar en er dus een grotere doelgroep is 
aan wie geen alcohol mag worden verkocht? 

Na de wijziging van de Drank- en Horecawet (DHW) is het toezicht op de naleving 
van de wet van 1 januari 2014 primair bij de gemeente ondergebracht. De politie 
mag op basis van haar bevoegdheden ook controles houden maar de gemeente is 
eerstverantwoordelijk. Hiertoe hebben wij als gemeente Haarlem inmiddels acht 
handhavers in dienst die controle op de DHW (waaronder die op de leeftijd) kunnen 
uitvoeren. Inzet is dat op termijn 24 handhavers bevoegd zijn. 

Gaame bij beantwoording ons kenmerk vermelden 
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De gemeente heeft gezamenlijk met de politie en de afdeling Handhaving een actie 
voorbereid om tijdens Koningsdag en Bevrijdingspop controles uit te voeren. Doel 
van actie was met name om een statement te maken dat alcohol bij jongeren onder 
de 18 ook bij evenementen niet getolereerd wordt. Afgesproken is met name tussen 
12.00 uur en 17.00 uur specifiek gecontroleerd wordt op jeugd en alcohol. 
Deze acties volgen op een periode waarin gemeentelijke handhavers en de politie 
controles hebben uitgevoerd waarbij waar nodig waarschuwend opgetreden werd 
tegen jongeren die werden aangetroffen met alcohol. De periode van waarschuwen 
is thans voorbij en er is een start gemaakt met concrete handhaving. Helaas is de 
interne communicatie bij de politie over de gemaakte afspraken niet goed gegaan. 

Tijdens Koningsdag hebben de controles plaatsgevonden en dat heeft geresulteerd 
in de controle van 49 jongeren daarvan waren er 8 onder de leeftijd van 18 waren, 7 
van hen waren in het bezit van alcohol en hebben daarvan vrijwillig afstand gedaan. 
Eén persoon heeft een bekeuring ontvangen. 

Op 5 mei zijn 157 jongeren op de route van het station tot aan het terrein van 
Bevrijdingspop gecontroleerd en daarbij waren 53 jongeren nog geen 18 en wel in 
het bezit van alcohol. Ook hierbij is de alcohol ingenomen. Wederom is één 
persoon bekeurd. 

4. Klopt het dat er op het veld van bevrijdingspop geen agenten zullen 
rondlopen om de Drank- en Horecawet te handhaven? Waarom gaat de 
politie alleen buiten de hekken van het festivalterrein controleren op 
alcoholgebruik en niet op het veld zelf? 

5. Worden er wel Bijzondere Opsporingsambtenaren van de gemeente 
hiervoor ingezet op het veld? Klopt het dat de NVWA voorheen altijd een 
groep testjongeren inzette die probeerden als minderjarige aan alcohol te 
komen? Wordt nu de handhaving onder de gemeente valt dit jaar ook weer 
zo 'n team ingezet? Zo nee, waarom niet? 

Zoals hierboven al is aangegeven is de gemeente eerstverantwoordelijk voor de 
naleving van de Drank- en Horecawet. In het kader van prioriteitenstelling is er 
voor gekozen om controles uit te voeren op de toegangswegen naar het festival. 
Ervaring uit eerdere edities leert dat jongeren niet zozeer drank drinken op het 
terrein, maar vooral goedkope drank vooraf bemachtigen en opdrinken op weg naar 
het festivalterrein. Vandaar dat bewust gekozen is om de controle op jeugd en 
alcohol te houden op looproute vanaf het station tot aan het festivalterrein. 
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Op het festival terrein is de Stichting Bevrijdingspop verantwoordelijk voor de 
alcoholverstrekking. Hiertoe heeft de Stichting in het Veiligheidsplan een paragraaf 
opgenomen waarin wordt aangegeven hoe de alcoholverstrekking aan 
minderjarigen zal worden voorkomen. De aanpak is vooraf besproken in de 
Projectgroep Grote Evenementen waarbij lof is geuit voor de aanpak van Stichting 
Bevrijdingspop. Iedereen die bij de bar drank wil kopen en jonger lijkt dan 25 wordt 
gevraagd zich te legitimeren. Als hieruit blijkt dat men 18 jaar of ouder is, ontvangt 
men een alcoholbandje. Zonder ID ontvangt men sowieso geen bandje. En zonder 
bandje kan men geen alcohol kopen. 

Gelet het feit dat de organisatie de planvorming goed op orde heeft en de ervaring 
dat jongeren vooral buiten het terrein alcohol nuttigen is gekozen om de 
handhavingscapaciteit van de gemeentelijke handhavers niet op het terrein in te 
zetten, maar juist daarbuiten. Aanvullende reden daartoe is de veiligheid van de 
toezichthouders bij controles op het terrein. 
Het toezicht werd tot de inwerkingtreding van de Drank- en Horecawet in 2014 
uitgeoefend door de NVWA. Zij maakte daarbij inderdaad gebruik van 
testjongeren. De NVWA condoleerde overigens alleen de organisatie. Jongeren 
waren in de oude wet nog niet strafbaar voor het bezit van alcohol. 
Bij de handhaving op de Drank- en Horecawet door de gemeente, specifiek ten 
aanzien van de leeftijdsverhoging, is vooralsnog niet gekozen om zogenaamde 
mystery guests of testteams in te zetten. 

6. Klopt het dat dit jaar de organisatie van Bevrijdingspop niet door de 
gemeente is geïnformeerd over of en hoe de handhaving van de Drank- en 
Horecawet zal plaatsvinden? 

Het overleg met de Stichting Bevrijdingpop is reeds in januari gestart. In de 
besprekingen is ook het onderwerp drankverstrekking aan minderjarigen aan de 
orde geweest hetgeen geresulteerd heeft in een paragraaf in het Veiligheidsplan. 
Tijdens dit overleg is ook aangegeven dat de gemeente op 5 mei zal handhaven op 
jeugd en alcohol. De concrete invulling van de actie, die dus met name gericht was 
op de looproute richting het festivalterrein, was op het moment van het 
krantenartikel nog niet expliciet besproken. 
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7. Vindt u het een goede gang van zaken dat bij zo 'n grootschalig evenement 
gemeente, politie en festivalorganisatie niet van eikaars handhavingsinzet 
op de hoogte zijn? Wat gaat u doen om deze communicatie voor volgende 
grootschalige evenementen te verbeteren? 

Juist bij Bevrijdingspop en andere grote evenementen zijn de communicatielijnen 
tussen de politie, gemeente en organisatie vooraf en tijdens het evenement heel kort. 
Op 5 mei is er meerdere keren per dag een afstemmingsoverleg tussen organisatie 
en veiligheidspartners. Het is dan ook betreurenswaardig dat dit misverstand is 
ontstaan. De communicatie over de handhavingsactie op jeugd en alcohol had 
specifieker met de organisatie besproken kunnen en moeten worden. De vraag is 
wel hoe specifiek je als controlerende partij inzicht moeten geven in de 
handhavingsstrategie. 

Hoogachtend, 
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Het college van burgemeester en wethouders, 

de secretaris, de burgemeester 

J. Scholten mr. B.B. Schneiders 



ChristenUnie Haarlem 
Haarlem, 25 april 2014 

Raadsvragen ex artikel 38, 

Betreft: Handhaving Drank- en Horecawet bij evenementen 

Geacht College, 
Hierbij stuur ik u naar aanleiding van berichtgeving in het Haarlems Dagblad een 
serie schriftelijke vragen over de Handhaving van de Drank- en Horecawet bij 
evenementen. Bij voorbaat dank voor de beantwoording. 

Met vriendelijke groet, 

Frank Visser 
Fractievoorzitter ChristenUnie Haarlem 

Kent u het bericht "Jeugd drinkt risicoloos" en "Nogal wat onduidelijkheid over 
alcoholcontroles op festivals"?1 

Klopt het dat de gemeente heeft gesteld dat er meer politie zou worden 
ingezet om alcoholgebruik onder minderjarigen tijdens Koningsdag en 
Bevrijdingspop te controleren ten/vijl de politie stelt van niets te weten? 
Klopt het dat de politie tijdens Koningsdag en Bevrijdingspop niet extra 
controleert op alcoholgebruik onder minderjarigen terwijl de alcoholwetgeving 
recent is aangescherpt waarbij de leeftijd voor alcoholverkoop is verhoogd 
naar 18 jaar en er dus een grotere doelgroep is aan wie geen alcohol mag 
worden verkocht? 
Klopt het dat er op het veld van bevrijdingspop geen agenten zullen rondlopen 
om de Drank- en Horecawet te handhaven? Waarom gaat de politie alleen 
buiten de hekken van het festivalterrein controleren op alcoholgebruik en niet 
op het veld zelf? 
Worden er wel Bijzondere Opsporingsambtenaren van de gemeente hiervoor 
ingezet op het veld? Klopt het dat de NVWA voorheen altijd een groep 
testjongeren inzette die probeerden als minderjarige aan alcohol te komen? 
Wordt nu de handhaving onder de gemeente valt dit jaar ook weer zo'n team 
ingezet? Zo nee, waarom niet? 
Klopt het dat dit jaar de organisatie van Bevrijdingspop niet door de gemeente 
is geïnformeerd over of en hoe de handhaving van de Drank- en Horecawet 
zal plaatsvinden? 
Vindt u het een goede gang van zaken dat bij zo'n grootschalig evenement 
gemeente, politie en festivalorganisatie niet van eikaars handhavingsinzet op 
de hoogte zijn? Wat gaat u doen om deze communicatie voor volgende 
grootschalige evenementen te verbeteren? 

1 Haarlems Dagblad, 25 april 2014 


